
بازار نفت اسیر یک 
شایعه  شد

قیمت نفت در معاملات روز جمعه افزایش یافت اما در پی انتظارات سرمایه گذاران برای بالاتر رفتن 
عرضه اوپک پلاس، به کاهش هفتگی تن داد. به گزارش ایسنا، بهای معاملات نفت برنت با ۳۸ سنت 
معادل ۰.۵۳ درصد افزایش، در ۷۱ دلار و ۸۹ ســنت در هر بشــکه بسته شد. بهای وست تگزاس 
اینترمدیت آمریکا برای تحویل در ماه آتی، با ۵۱ ســنت معــادل ۰.۷۵ درصد افزایش، در ۶۸ دلار 
و ۱۸ ســنت در هر بشکه بسته شد. بر مبنای هفتگی، نفت برنت حدود سه درصد و وست تگزاس 
اینترمدیت حدود پنج درصد کاهش یافت. روزنامه فایننشــیال تایمز چهارشنبه گذشته به نقل از 
منابع آگاه گزارش کرد عربســتان سعودی قصد دارد هدف قیمت ۱۰۰ دلار را کاهش دهد تا نفت 
بیشــتری تولید کند و اوپک پلاس آماده افزایش تولید در دسامبر می شود. الکساندر نواک، معاون 
نخست وزیر روسیه، پنج شنبه گذشته اظهار کرده بود اوپک پلاس سرگرم بحث درباره پیشنهادهای 
تغییر کاهش تولید این گروه نیست. اوپک پلاس در ابتدا قرار بود حذف تدریجی محدودیت عرضه 
به میزان ۲.۲ میلیون بشــکه در روز را در اکتبر امســال آغاز کند اما به دلیل ریزش قیمت نفت در 
اواخر اوت و اوایل سپتامبر، اجرای آن را به مدت ۲ ماه تا دسامبر سال ۲۰۲۴ به تاخیر انداخت. در 
گزارش ماهانه اوپک در سپتامبر، پیش بینی این گروه از رشد تقاضا برای نفت کمتر شد. این گزارش، 
خوش بین های بازار را به فروشنده تبدیل کرد و معامله گران اکنون بدبینانه ترین نگاه را از سال ۲۰۱۱ 
به این طرف به بازار نفت دارند. رها کردن هدف قیمت ۱۰۰ دلار برای هر بشکه نفت به معنای آن 
اســت که عربستان سعودی برای تصاحب دوباره سهم بازار، مجبور خواهد بود قیمت پایین نفت را 
قبول کند. عربســتان سعودی به مدت بیش از یک سال، حدود ۹ میلیون بشکه در روز نفت تولید 
کرده و پایین ماندن سطح تولیدش، به قیمت از دست رفتن سهم بازارش به تولیدکنندگان داخل و 

خارج از اوپک پلاس تمام شده است.

دنده عقب فولکس واگن در مسیر سودآوری
فولکس واگن پیش بینی ســود خود را با کاهش تقاضای خودرو دوباره کاهش داد.به گزارش ایســنا، 
فولکس واگن برای دومین بار در ســال جاری ســودآوری خود را کاهش داده و هشدار داد که کاهش 
تقاضا سودآوری خودروساز آلمانی را کاهش می دهد زیرا با اتحادیه ها بر سر کاهش مشاغل احتمالی 
و تعطیلی بی ســابقه کارخانه ها مخالف است.این خودروساز اعلام کرد که اکنون شاهد حاشیه سود 
عملیاتی ۵.۶ درصدی اســت. این میزان در مقایســه با پیش بینی ۷ درصدی در ماه جولای، زمانی 
کــه فولکــس واگن قبلًا انتظارات خود را کاهش داده بود، کاهش یافته اســت که تا حدی به دلیل 
هزینه های مورد انتظار ناشــی از تعطیلی کارخانه آئودی در بلژیک اســت.هر سه خودروساز بزرگ 
آلمانی، فولکس واگن، مرســدس بنز و بی ام و در مورد سود خود در ماه های اخیر هشدار داده اند. این 
خبر به برند فولکس واگن کمک می کند تا ظرفیت مازاد در آلمان را کاهش دهد.فولکس واگن اکنون 
انتظار دارد که جریان نقدی خالص در بخش خودرو به حدود ۲ میلیارد یورو برسد که نسبت به ۴.۵ 
میلیارد یورو قبلی کاهش یافته است بلومبرگ گزارش کرد که فولکس واگن عنوان کرد که تحویل 
جهانی این شرکت از ۹.۲ میلیون دستگاه در سال ۲۰۲۳ به حدود ۹ میلیون دستگاه در سال جاری 

کاهش خواهد یافت. این خودروساز پیش از این افزایش ۳ درصدی را پیش بینی کرده بود.

قائــم  مقام انجمن صنفی کارفرمایی صنعت پتروشــیمی گفت: با توجه به اهمیت 
صنعت پتروشیمی و لزوم تحقق برنامه هفتم توسعه، نیازمند حمایت و تامین مالی 
هســتیم که در همین راســتا برای تامین مالی ارزی و ریالی پروژه ها مذاکراتی با 

بانک مرکزی صورت گرفته است.
فریبرز کریمایی در گفت وگو با ایســنا، درباره جزییات جلســه روز گذشته انجمن 
صنفی کارفرمایی صنعت پتروشــیمی با بانک مرکزی در راســتای افزایش جذب 
ســرمایه برای اجرای پروژه های صنعت پتروشــیمی، اظهار کرد: در شش ماه اول 
امســال ۱۴ درصد ارز بیشــتر به نیما داده ایم؛ به دلیل اینکه برنامه های توسعه ای 
صنعت پتروشیمی باید یک جهش تولیدی را در برنامه توسعه رقم بزنند و به تولید 

۱۳۲ میلیون تن برسند.
وی ادامــه داد: اکنون این پروژه ها در جریان هســتند و برای دوره پنج ســاله در 
تاریخ صنعت پتروشــیمی چنین جهشی بی سابقه است و الزامات و زیرساخت های 

آن باید اجرایی شود.
او بــا بیان اینکه بخش هــای مختلف حاکمیتی باید کمک کننــد که یکی از این 
بخش ها بانک مرکزی و یکی از موضوعات تامین مالی است، گفت: در بخش تامین 
مالی ریالــی و ارزی، راه کارهایی را با بانک مرکزی هماهنــگ کرده ایم تا بتوانیم 
پروژه های این صنعت را تا حدودی از این حیث تقویت و الزامات توســعه شتابنده 

و پیش بینی شده در برنامه را فراهم کنیم.
قائم  مقام انجمن صنفی کارفرمایی صنعت پتروشیمی با بیان اینکه هماهنگی هایی 
در ایــن زمینه در حال انجام و روش های مختلف در حال بررســی اســت، گفت: 
تاکنون وعده هایی از ســوی بانک مرکزی داده شده و شــیوه هایی وجود دارد که 

در حال بررســی آن ها هســتیم که هم در حوزه ریالی و هم در حوزه ارزی برای 
پروژه های پیشران بتوان مسیرهای جدیدی را باز کرد.

وی در پاسخ به این سوال که آیا برآوردی صورت گرفته است که چه میزان کمک 
باید از سوی بانک مرکزی به صنعت پتروشیمی اختصاص یابد، گفت: برآورد دقیق 
صورت نگرفته است، اما باید گفت که  مجموع پروژه ها بین ۲۵ تا ۳۰ میلیارد دلار 
برای برنامه هفتم توسعه به سرمایه نیاز دارد که تا کنون ۳۰ تا ۴۰ درصد آن تامین 
مالی شــده اســت و مابقی باید از طریق تامین کنندگان داخلی، خارجی و بخشی 
از طریق منابع صندوق توســعه ملی، بانک مرکزی، روش های جدید تامین مالی، 

بحث های بازار سرمایه و موضوعاتی از این قبیل تامین شود.
بــه گفته کریمایی در دهــه ۸۰ که فضا بازتر و محدودیت هــا کمتر بود و فضای 
کســب وکار بهتری وجود داشت، ۴۰ میلیون تن به صنعت پتروشیمی اضافه شد و 
در دهه ۹۰ نیز حدود ۳۰ تا ۳۵ میلیون تن اضافه شــد اما این اعداد در طول ۱۰ 
سال اتفاق افتاد و اکنون قرار است همین میزان افزایش در طول پنج سال محقق 
شود و این در حالی است که شرایط داخلی و بین المللی سخت تر شده و نیاز است 
که همه بخش های حاکمیتی و اجرایی کشور کمک کنند چراکه پتروشیمی بخش 

پیشران اقتصاد کشور است.
وی با بیان اینکه تمام صنایع کشــور به نوعی به صنعت پتروشیمی وابسته هستند، 
بنابراین لازم است تمام ارکان کشور برای تحقق این جهش طی پنج سال همکاری 
داشــته باشــند، گفت: در این زمینه روش های مختلف را دنبال می کنیم که یکی 
از آن ها تامین مالی دلاری و ریالی توســط بانک مرکــزی برای اجرای پروژه های 

صنعت پتروشیمی است.

دیوان محاسبات اعلام کرد

رسوب بیش از ۵۰ همت در حساب های 
پرداخت اعتبارات تملک دارایی های 

سرمایه ای دستگاه های اجرایی
دیوان محاســبات اعلام کرد: ۵۱ هزار و ۷۰۰ میلیارد تومان در حساب های پرداخت 
اعتبارات تملک دارایی های سرمایه ای دستگاه های اجرایی رسوب شده است.به گزارش 
ایســنا به نقل از اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل دیوان محاســبات کشور، 
بررسی های این نهاد نظارتی نشان می دهد، مبلغ ۵۱۷۰۰ میلیارد تومان در حساب های 

پرداخت اعتبــارات تملک دارایی های 
سرمایه ای دستگاه های اجرایی رسوب 
شده است.این نهاد نظارتی در راستای 
جلوگیــری از تخلفــات احتمالی در 
خصوص انتقال مانده مصرف نشــده 
به حساب های ســپرده، ضمن تاکید 
بر ضرورت تفکیک مانــده مذکور در 
دو بخش ســالجاری و سال ۱۴۰۲ و 

بــا توجه به اهمیت موضوع در افزایش رفاه عمومــی و همچنین پایان مهلت جذب 
اعتبارات تملک دارایی های سرمایه ای، ممنوعیت انتقال وجوه مصرف نشده به حساب 

سپرده را مورد تاکید قرار داده است.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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وزیر امور خارجه ســوئد و وزیر امور خارجه کشــورمان دیدار و گفت وگو کردند.به گزارش خبرگزاری مهر، »ماریا مالمر استنرگارد« وزیر امور خارجه سوئد و »سید عباس 
عراقچی« وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران در حاشیه هفتاد و نهمین نشست مجمع عمومی سازمان ملل متحد در نیویورک دیدار و گفتگو کردند.

www.sobh-eqtesad.ir

در حاشیه هفتاد و نهمین نشست مجمع عمومی سازمان ملل انجام شد؛

دیدار وزرای خارجه ایران و سوئد
info@sobh-eqtesad.ir

مدیرکل بنادر و دریانوردی امیرآباد اعلام کرد

رشد ۲۵ درصدی صادرات 
انواع کالا از بندر امیرآباد

ایســنا/مازندران مدیرکل بنادر و دریانوردی امیرآباد ضمن تشریح عملکرد ۶ 
ماهه ایــن بندر، با تخلیه و بارگیری ۲ میلیــون و ۶۸۱ هزار و ۶۸۸ تن کالا 
از ابتدای ســال جاری تا کنون از رشــد ۱۱ درصدی تخلیه و بارگیری ، رشد 
۲۵ درصــدی صادرات انواع کالا و همچنین ســهم ۵۷ درصدی امیرآبادبین 
بنادر شمالی خبر داد.محمدعلی موسی پور گرجی در تشریح عملکرد ۶ ماهه 
بندرامیرآبــاد ، میزان تخلیه و بارگیــری کالا را ۲ میلیون و ۶۱۸ هزار و ۶۸۸ 
تن عنــوان کرد و گفت: با توجه به ایجاد تنــوع کالا در صادرات و همچنین 
احداث و بهره برداری از سیلوها و افزایش ظرفیت نگهداری غلات و برخورداری 
از ظرفیت های راهبردی زیرســاختی، روســاختی و حمل و نقل ترکیبی کالا 
در بندرامیرآباد، در نیمه نخســت سال جاری توانستیم به این عملکرد دست 
یابیم و بر اساس نمودار آماری در همسنجی با مدت مشابه سال قبل از رشد 
۱۱ درصدی برخوردار بوده ایم که امیدواریم با ادامه این روند تا پایان ســال 
به اهداف پیش بینی شده دســت یابیم.وی همچنین میزان صادرات کالا به 
کشــورهای حوزه CCC در سال جاری را با رشــد ۲۵ درصدی، ۸۳۳ هزار و 
۷۸۰ تن اعلام و ابراز امیدواری کرد با توجه به برگزاری جلســات مســتمر با 
صادرکننــدگان جهت احصاء چالش های صادرات انواع کالا در بندرامیرآباد و 
همچنین ترغیب تولیدکنندگان انواع محصولات، میوه و مرکبات و شناسایی 
بازار هدف امیدواریم با همکاری و مشــارکت سایر دستگاه ها، اتاق بازرگانی و 
رایزنی های انجام شده شــاهد افزایش صادرات انواع کالا در این بندر باشیم.

مدیرکل بندرامیرآباد در ادامه به ظرفیت استاندارد و بالای نگهداری انواع غلات 
و کالای اساسی در این بندر اشاره کرد و افزود: در حال حاضر ظرفیت ایستای 
نگهداری غلات در ســیلوها حدود ۴۰۰ هزار تن است که با بهره برداری از دو 
ســیلوی دیگر در حال ساخت تا پایان سال جاری، این ظرفیت به ۴۹۰ هزار 
تن افزایش خواهد یافت که با انجام اینگونه ســرمایه گذاری ها علاوه بر توسعه 
زیرساخت ها، واردکنندگان نیز می توانند با اطمینان خاطر کالاهای خود را به 
بندر امیرآباد وارد و دپو کنند.موسی پور گرجی با برشمردن مزایای این بندر 
و اســتفاده از شقوق مختلف حمل و نقل چندوجهی اظهار کرد: بهره مندی از 
شــبکه ریل سراســری و توجه تجار و صاحبان کالا از مزیت این نوع حمل و 
نقل، صرفه اقتصادی  ، تسریع در جابجایی کالا و همچنین وجود شبکه داخلی 
راه آهن در مجاورت اسکله ها، پسکرانه و منطقه ویژه را از عوامل مهم رغبت 
صاحبان کالا برشمرد و تشریح کرد: با اقدامات هماهنگ انجام شده بین بنادر 
و گمرک امیرآباد و راه آهن شــمال کشور حاضریم در راستای رضایت تجار و 
صاحبان کالا با ارائه مشوق ها و بسته های حمایتی روند توزیع کالا را سرعت 
بخشیم.به گزارش ایســنا، به نقل از روابط عمومی اداره کل بنادرودریانوردی 
امیرآبــاد، مدیرکل بندرامیرآباد در پایان، آماری از ترابری کالا در بندرامیرآباد 
در ۶ ماه ســال جاری ارائه کرد که بر این اســاس ۶۱۷ فروند شــناور ، ۱۲۱ 
هزار و ۹۸۸ دســتگاه کامیون و ۴۵۴ دســتگاه واگن ، جهت جابجایی کالا به 

بندرامیرآباد تردد داشته اند.

رئیس کل بانک مرکزی:

شهادت در راه خدا پاداش 
یک عمر مجاهدات سیدحسن 

نصرالله است

محمدرضا فرزین گفت: بدون تردید ســرافرازی، عزت و شهادت در راه خدا پاداش 
یک عمر مجاهدات حجت الاسلام والمسلمین شهید جناب آقای سیدحسن نصرالله 
دبیرکل حزب الله لبنان اســت.به گزارش ایسنا، محمدرضا فرزین رئیس کل بانک 
مرکزی با صدور پیامی شــهادت ســید حســن نصرالله دبیرکل قهرمان و شجاع 
حزب الله لبنان در حمله رژیم ســفاک صهیونیســتی به ضاحیه جنوبی بیروت را 
تســلیت گفت.متن پیام رئیس کل بانک مرکزی به این شــرح است:رژیم غاصب 
صهیونیستی بار دیگر خوی تروریستی خود را در جنایت علیه آزادی خواهان جهان 
به نمایش گذاشت و با به شهادت رساندن مجاهد نستوه و اسوه مقاومت دبیر کل 
حزب الله قهرمان، حجت الاسلام والمسلمین شهید جناب آقای سیدحسن نصرالله 
در بیروت لبنان، صفحه دیگری بر تاریخ سرشار از سفاکی خود افزود.بدون تردید 
ســرافرازی، عزت و شــهادت در راه خدا پاداش یک عمر مجاهدات حجت الاسلام 
والمسلمین شهید جناب آقای سیدحســن نصرالله دبیرکل حزب الله لبنان است. 
این مرد بزرگ هم اکنون کنار شهدای بزرگ و جاویدالاثر جهان اسلام قرار دارد که 
قریب به ۳۰ ســال در راه آنان زندگی و مبارزه نمود و مردم آزادی خواه و مقاوم را 
در مسیر مبارزه علیه رژیم صهیونیستی، متعهدانه و شجاعانه از پیروزی تا پیروزی 
رهبری کرد.اینجانب از طرف مدیران و کارکنان شــبکه بانکی کشور شهادت سید 
مقاومت و مجاهد فداکار جناب آقای سیدحســن نصرالله دبیرکل حزب الله لبنان 
و جمعــی از فرماندهان جبهه مقاومت را به امت اســلامی و ملت لبنان، مقاومت 
فلســطین، رزمندگان جبهه  مقاومت و ملت شــریف ایران، خانواده های معزز این 
شــهیدان سرافراز و به ویژه به رهبر معظم انقلاب تسلیت می گویم.محمدرضا 

فرزین۷مهر ۱۴۰۳

گزیده خبر در پایان سفر به نیویورک؛

عراقچی: رژیم صهیونیستی به هیچ وجه روی آرامش را نخواهد دید

تولید سنگ های مصنوعی با 
بازیافت ضایعات کارخانه ها

تراز آب دریای خزر ظرف دو سال ۷۰ 
سانتی متر کاهش یافت

یک شرکت دانش بنیان با بازیافت مواد مصرفی کارخانه ها، سنگ های مصنوعی را در رنگ ها و طرح های 
متنوع به تولید رسانده که این روش منجر به کاهش هدررفت مقادیر بسیاری زیاد مواد قابل مصرف 

و پاکسازی محیط زیست شده است.
به گزارش ایسنا، نباتی، مدیرعامل این شرکت دانش بنیان در خصوص زمینه کاری این شرکت، گفت: 
این شــرکت از راه تحقیقات در زمینه شناخت و مصرف مواد اولیه با استفاده از ضایعات کارخانه های 
سنگبری توانسته است از هدررفت مقادیر بسیاری از مواد قابل مصرف با کیفیت بالا و پرت هزینه ها 

جلوگیری کند.......

عامل رونق فروش خودروهای الکتریکی در 
سال های اخیر

رئیس اتاق بازرگانی:

نمایشگاه کرمان اکسپو برگزار می شود

برنامه دولت جدید برای رفع ناترازی 
۸ بانک 
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3

3
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3

 

ورود بانک مرکزی برای تامین مالی صنعت پتروشیمی
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گزیده خبر

پزشکیان در پیام تسلیت به مناسبت شهادت سید حسن نصرالله:

آمریکا نمی تواند خود را از 
هم دستی باصهیونیست ها تبرئه کند

رئیس جمهور نوشــت: جامعه جهانــی فراموش نخواهد کرد کــه فرمان این حمله 
تروریســتی از نیویورک صادر شــد و آمریکایی ها نمی توانند خود را از هم دســتی با 
صهیونیســت ها تبرئه کنند.به گزارش خبرگزاری مهر، مسعود پزشکیان در پیامی با 
تبریک و تسلیت شهادت سید حسن نصرالله به رهبر معظم انقلاب اسلامی و جمیع 
مســتضعفین و آزادگان جهان تصریح کرد: جامعــه جهانی فراموش نخواهد کرد که 
فرمان این حمله تروریســتی از نیویورک صادر شــد و آمریکایی ها نمی توانند خود را 

از هم دستی با صهیونیست ها تبرئه کنند.متن پیام رئیس جمهور به شرح زیر است؛
َّهُمْ قَدْ کُذِبوُا جَاءَهُمْ نصَْرُناَ  سُلُ وَظَنُّوا أنَ بسم الله الرحمن الرحیم »حَتَّی إذَِا اسْتَیْأسََ الرُّ
ا عَنِ القَْوْمِ المُْجْرِمِینَ« دبیرکل حزب الله لبنان، فخر  َّشَــاءُ وَلَ یرَُدُّ بأَسُْــنَ یَ مَن ن فَنُجِّ
مســلمانان و اسوه جهاد و مقاومت، شهید سید حسن نصرالله به آرزوی دیرینه خود، 
یعنی نائل آمدن به درجه رفیع شــهادت، دســت یافت. کلمات در وصف رشادت ها، 
سلحشوری ها، دلوری ها و مجاهدت های مداوم او حقیر و ناچیزند. داغی بزرگ بر دل 
همه مظلومین و مســتضعفین عالم نشسته است. حمله تروریستی شامگاه ۶ مهرماه 
صهیونیســت ها به ضاحیه و فقدان شخصیت های برجسته ی مقاومت و در رأس آنها 
رهبر جاویدالثر حزب الله شــهید سید حســن نصرالله، شجره طیبه مقاومت را بیش 
از پیش مستحکم تر می کند و نام »سید حسن نصرالله« تا ابد در تارک اسلام خواهد 
درخشید.ما اینگونه آموخته ایم که فرماندهی از آن خداست. مسیر الهی هیچ گاه بدون 

فرمانده و رهبر باقی نمی ماند و این زمین به بندگان صالح خدا به ارث خواهد رسید.
جامعه جهانی فراموش نخواهد کرد که فرمان این حمله تروریستی از نیویورک صادر 
شد و آمریکایی ها نمی توانند خود را از هم دستی با صهیونیست ها تبرئه کنند. اینجانب 
شهادت مجاهد عالی مقام، شهید سید حسن نصرالله، را به رهبر معظم انقلاب اسلامی 
و جمیع مســتضعفین و آزادگان جهان تبریک و تســلیت عرض می کنم. حزب الله 
لبنان بیش از پیش چونان خورشــید خواهد درخشــید و بی شک عَلمَ مبارزه با ظالم 
َ عَزِیزٌ ذُو انتِْقَامٍ«.مســعود پزشکیان رئیس جمهوری  بر زمین نخواهد ماند که »إنَِّ اللهَّ

اسلامی ایران

از سوی دولت جمهوری اسلامی ایران اعلام شد

۵ روز عزای عمومی درپی شهادت 
سید حسن نصرالله

دولت جمهوری اســلامی ایران درپی شهادت سید حسن نصرالله ۵ روز عزای عمومی 
اعلام کرد.به گزارش ایســنا، متن اطلاعیه دولت جمهوری اسلامی ایران به این شرح 

است: 
ِ فَیقْتَلْ أوَْ یغْلبِْ فَسَوْفَ نؤُْتیِهِ  »بســم الله الرحمن الرحیم. وَ مَنْ یقاتلِْ فیِ سَــبِیلِ اللهَّ

أجَْراً عَظِیماً
دولت جمهوری اسلامی ایران اقدام جنایتکارانه و ددمنشانه رژیم صهیونیستی در به 
شهادت رساندن شهید والمقام سیدحسن نصرالله را که عمر پربرکت خود را در مسیر 
دفاع از حقوق مظلومان و مســتضعفان و ایستادگی در برابر تجاوز و ظلم سپری کرد، 
محکوم می نماید و این جنایت را دلیل روشــنی بر ماهیت تروریستی و جنایت پیشه 

آن رژیم غاصب می داند.
به مناســبت شهادت مجاهد فی ســبیل الله دبیرکل حزب الله و سردار سرافراز جهه 
مقاومت ضمن عرض تسلیت به ســاحت مقدس حضرت ولی عصر )عجل الله تعالی 
فرجه الشــریف(، رهبر معظم انقلاب اســلامی )حفظه الله(، ملت بردبار لبنان و امت 
اسلامی و ابراز همدردی با مردم مظلوم و مقاوم لبنان و جبهه پرافتخار مقاومت از روز 
یکشنبه ۸ مهر ۱۴۰۳ به مدت پنج روز در سراسر کشور عزای عمومی اعلام می شود.«

امیر نصیرزاده در واکنش به دبیرکل حزب الله لبنان تصریح کرد بی تردید پاســخ متناسب 
با این اقدام توســط محور مقاومت و در راس آن حزب الله قهرمان داده خواهد شــد و به 

قول سید مقاومت، ما قطعاً پیروز این مبارزه هستیم.
به گزارش ایســنا، وزیر دفاع و پشــتیبانی نیروهای مســلح در پیامی شهادت سیدحسن 

نصرالله را تسلیت گفت.
متن پیام امیر ســرتیپ عزیز نصیرزاده به شرح زیر است:

»بر همه مسلمانان فرض است که با امکانات خود در کنار مردم لبنان و حزب الله سرافراز 
بایســتند و در رویارویی با رژیم غاصب و ظالم و خبیث آن را یاری کنند. )امام خامنه ای 

العالی( مدظله 
جنایت اخیر رژیم غاصب صهیونیســتی در به شهادت رساندن سید حسن نصرالله دبیرکل 

حزب الله لبنان بیانگر اوج رذالت، پســتی و استیصال این رژیم تروریستی است.
کشــتار بی رحمانه مردم ضاحیه لبنان و استفاده بی ســابقه و انبوه از بمب های چند تنی 
اهدایی آمریکا برای کشــتن مــردم بی دفاعی که اکثریت قریب بــه اتفاق آنان را زنان و 
کودکان تشکیل می دهند، بار دیگر به جهانیان ثابت کرد که این جنایتکار افسارگسیخته 

به هیچ یک از قوانین بین المللی و حقوق بشــری پایبند نیست.
اقدامات ددمنشــانه رژیم منحوس اســرائیل در چند ماه گذشته با پشــتیبانی های همه 

جانبه نظام ســلطه جهانی نشان دهنده آن اســت که این غده سرطانی هیچ حدی برای 
جنایات خود متصور نیســت و به منظور بقای موجودیت ننگین خود به هر اقدام وحشیانه 

ای متوسل می گردد.

ترور فرماندهان مقاومت و در راس آنان شــهید جاوید الثر ســید حسن نصرالله، اقدام به 
ترور دســته جمعی هزاران نفر در ماجرای پیجرها و کشــتار بیش از ۴۰ هزار نفر از مردم 
غزه تنها گوشــه ای از جنایات جنگی آنها علیه بشــریت اســت که انتظار می رود جامعه 

جهانی، ســران این رژیم را تحت تعقیب قرار داده و محاکمه نمایند.
اینجانب شــهادت این مجاهد نســتوه، مومن حکیم، بنده صالح و فرمانده بصیر و شجاع 
که بیش از ۳۰ ســال از عمر با برکت خود را صرف جهاد فی ســبیل الله و مبارزه با ظلم 
نموده بود را به پیشــگاه امام زمان ارواحنا لتــراب مقدمه الفدا، مقام معظم رهبری دامت 
ظله العالی، مردم شــریف ایــران، ملت قهرمان لبنان، رزمنــدگان جبهه مقاومت و تمام 
آزادگان جهان تســلیت می گویم و قویاً این جنایت رژیم اشغالگر قدس را محکوم و اعلام 
می دارم که بی تردید پاسخ متناسب با این اقدام توسط محور مقاومت و در راس آن حزب 

الله قهرمان داده خواهد شــد و به قول سید مقاومت، ما قطعاً پیروز این مبارزه هستیم.
و سیعلم الذین ظلموا ای منقلب ینقلبون«

مهر: با  گفت وگو  در  بروجردی 

انتقام در انتظار نتانیاهو خواهد بود
رییس انجمن دوســتی ایران و چین گفت: بدون تردید انتقام در انتظار شــخص نتانیاهو خواهد بود و بعنوان یــک جنایتکار جنگی باید در یک 
دادگاه بین المللی محاکمه شــود.»علاءالدین بروجردی« رییس انجمن دوســتی ایران و چین در گفت وگو با خبرنگار مهر، با اشــاره به جنایت 
رژیم صهیونیســتی در به شــهادت رســاندن دبیرکل حزب الله لبنان، اظهار داشت: رژیم صهیونیستی و نخســت وزیر این رژیم نامشروع نشان 

داد که نماد تروریســم دولتی در جهان امروز است. ترور شــهید نصرالله جنایاتی نابخشودنی است.
نتانیاهو باید در دادگاه بین المللی محاکمه شــود

وی ادامــه داد: بدون تردید انتقام در انتظار شــخص نتانیاهو خواهــد بود و بعنوان یک جنایتکار جنگی که تا کنون ده ها هزار انســان بی گناه 
بویژه زنان و کودکان را به شــهادت رســانده باید در یک دادگاه بین المللی محاکمه شــود و آن روز قطعاً فرا خواهد رسید.

رییس انجمن دوســتی ایران و چین با اشــاره به پاســخ به جنایات رژیم صهیوینســتی، افزود: همه ملت های اســلامی همیشه احساسات خود 

را بروز داده و عکس العمل نشــان داده اند. دولت 
های اســلامی هم باید عکس العمل مناسب با این 

دهند. نشان  را  جنایت 
اینکه  بــر  بروجردی در پاســخ به ســوالی مبنی 
انتظار از کشــورهای اثرگذار مثل چین دراین باره 
چیســت، گفت: چیــن بعنوان عضو دائم شــورای 
امنیــت طبیعتــاً باید نقــش مهمــی را ایفا کند. 
به  که  اســت  رژیمی  رژیــم صهیوینیســتی  البته 
قطعنامه هــای شــورای امنیت هــم اهمیتی نمی 
دهــد. بنابراین تنها راه این اســت کــه از طریق 
کاری کــه آفریقای جنوبی انجــام داد به دادگاه 
نتانیاهو  و شــخص  المللی شــکایت شــود  بیــن 

گردد. محاکمه 

بنابر اعلام روابط عمومی سپاه؛

سردار نیلفروشان به هم رزمان 
شهیدش پیوست

ســردار پرافتخار »سرتیپ پاسدار عباس نیلفروشان« مستشــار سپاه در لبنان در حمله 
تروریستی رژیم سفاک صهیونی به همرزمان شهیدش پیوست.

به گزارش خبرگزاری مهر، بنابر اعلام روابط عمومی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی سردار 
پرافتخار، مجاهد و مهاجر فی سبیل الله »سرتیپ پاسدار عباس نیلفروشان« از فرماندهان 
پیشکسوت و جانبازان سرافراز دفاع مقدس و مستشار سپاه در لبنان در حمله تروریستی 

رژیم سفاک صهیونی در شامگاه روز جمعه ششم مهرماه به همرزمان شهیدش پیوست.
متن این پیام به شرح زیر است:

بسم الله الرحمن الرحیم
ســردار پرافتخار، مجاهد و مهاجر فی ســبیل الله سرتیپ پاســدار عباس نیلفروشان از 
فرماندهان پیشکسوت و جانبازان سرافراز دفاع مقدس و مستشار سپاه در لبنان در حمله 
تروریستی رژیم سفاک صهیونی در شامگاه روز جمعه ششم مهرماه به همرزمان شهیدش 

پیوست.
مجاهدت های این ســردار مجاهد در سنگر دفاع مقدس، جبهه مقاومت، امنیت کشور و 
دفاع از حرم اهل بیت علیهم الســلام ترجمان ایمان، فداکاری و مجاهدت در راه امنیت 

کشور و آزادی قدس شریف بود.
معاونت عملیات نیروی زمینی ســپاه، معاونت عملیات ستاد کل سپاه، ریاست دانشکده و 
پژوهشکده علوم دفاعی )دافوس سپاه(، آموزش و تربیت نیروی انسانی، از جمله مسئولیت 
های مختلف ایشان در لباس سبز پاسداری بوده است که در همه این مسئولیت ها موفق 

و سربلند بوده اند.
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با محکومیت شدید جنایت های رژیم صهیونیستی در لبنان 
عزیز، شهادت این شهید گرانقدر را به محضر مقام معظم رهبری و فرماندهی معظم کل قوا 
حضرت امام خامنه ای )مد ظله العالی( و خانواده معظم و همرزمان آنان و آحاد ملت شریف 

و قدرشناس ایران اسلامی به ویژه استان اصفهان تبریک و تسلیت می گوید.
روابط عمومی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی

وزیر امور خارجه گفت: هیچ آینده ای برای رژیم صهیونیســتی بــا این کاری که انجام داد در 
منطقه متصور نیست و به هیچ وجه روی آرامش را نخواهد دید.

به گزار، خبرگزاری مهر، »ســید عباس عراقچی« در پایان سفر به نیویورک با تسلیت شهادت 
فرمانده بزرگ مقاومت اظهار کرد: این شهادت ضایعه بزرگی هست ولی هیچ خللی در مقاومت 

ایجاد نخواهد کرد و همانطور که شــهادت شهید »ســید عباس موسوی«، دبیر کل پیشین 
حزب الله باعث رشــد و رویش و قدرت بیشتر حزب الله شد مطمئنم خون شهید »سید حسن 

نصرالله« باعث قوت و قدرت و انگیزه و رویش بیشتر حزب الله خواهد شد.
عراقچی افزود: هیچ آینده ای برای رژیم صهیونیستی با این کاری که انجام داد در منطقه و غزه 

و لبنان، در منطقه متصور نیست و به هیچ وجه روی آرامش را نخواهد دید؛ نتیجه طبیعی این 
اقدام این است که زوال رژیم صهیونیستی را تسریع کردند.

خون شهدای حادثه لبنان بی پاسخ نخواهد ماند
عراقچی با اشاره به اقدامات ایران در این ارتباط تاکید کرد: آمریکا شریک این جنایت است و به 
هیچ وجه نمی تواند خود را از این واقعیت جدا کند. خون شهدای این حادثه بی پاسخ نخواهد 

ماند و ما حتماً در کنار لبنان خواهیم ایستاد.
وزیر خارجه در تشــریح اقدامت دستگاه دیپلماسی در این ارتباط گفت: از زمانی که این خبر 
واصل شد تلاش های بسیار زیادی را شروع کردیم. در جلسه شورای امنیت که از قبل تنظیم 
شــده بود صحبت کردم و بعد از آن در مصاحبه مطبوعاتی که در محل ســازمان ملل داشتم 
مواضع ایران را بیان کردم. با دبیر کل ســازمان ملل یک ملاقات فوری انجام دادم همچنین با 
دبیر کل ســازمان همکاری اســلامی نیز دیدار کردم و خواستار شدم که هم سازمان ملل هم 

سازمان همکاری اسلامی باید در این خصوص ورود کنند.

دبیر کل سازمان ملل باید صدای جامعه بین الملل باشدوی تاکید کرد: شورای امنیت ثابت کرده 
که توانایی حل این مشکلات را ندارد و آمریکا جلوی هر اقدامی را تا الن گرفته ولی این مانع از 
این نمی شود که دبیر کل سازمان ملل مساعی خود را به کار نگیرد. باید صدای جامعه بین الملل 
باشد و جامعه بین الملل را به سمت توقف جنایاتی که رژیم صهیونیستی انجام می دهد هدایت 
کند.عراقچی یادآور شد: در دیدار با دبیر کل سازمان همکاری اسلامی هم درخواست برگزاری 
فوری اجلاس در سطح سران داشتیم که قرار شد دبیر کل با دیگر کشورهای عضو در این رابطه 

مشورت داشته باشد.در وضعیت هشدار به سر می بریم
وزیــر خارجه تاکید کرد: همه به خطر بروز یک جنگ تمام عیار در منطقه معترف و نســبت 
به آن نگران هســتند. این یک تهدید بزرگ برای منطقه است. واقعاً در وضعیت هشدار به سر 
می بریم. کشورهای منطقه و فراتر از منطقه باید بدانند وضعیت بسیار خطیر هست و هر لحظه 
هر احتمالی ممکن است.وی همچنین گفت: علاوه بر دیدارهای تنظیم شده از قبل دیدارهای 
خاصی با وزیران خارجه روســیه، سوریه مصر و یکی دو کشور اروپایی درباره ضرورت مقابله با 
این جنایات رژیم صهیونیستی و ضرورت مقابله بین المللی با جنگ افروزی این رژیم داشتیم.

فرمانده نیروی زمینی ارتش جمهوری اسلامی ایران، با صدور پیامی شهادت سیدحسن نصرالله، دبیرکل حزب الله لبنان را تسلیت گفت.به گزارش 
نیَْا باِلْخِرَةِ  ایسنا، متن پیام امیر سرتیپ کیومرث حیدری بدین شرح است:بسم  الله الرحمن الرحیم فَلیُْقَاتلِْ فیِ سَبِیلِ الَلهِّ الذَِّینَ یشَْرُونَ الحَْیَاةَ الدُّ
وَمَنْ یقَُاتلِْ فیِ سَبِیلِ الَلهِّ فَیُقْتَلْ أوَْ یغَْلبِْ فَسَوْفَ نؤُْتیِهِ أجَْرًا عَظِیمًا )سوره نساء، آیه 7۴(با نهایت تأسف و اندوه عمیق، شهادت دلور و مجاهد 
نستوه، اسطوره و سید مقاومت و شهید بیت المقدس، سیدحسن نصرالله، دبیرکلحزب الله لبنان و یاران و همراهان صدیق وی را تسلیت عرض 
می کنم. این عمل جنایتکارانه، نه تنها موجب جریحه دار شدن احساسات تمامی مسلمین جهان شد، بلکه فقدان شخصیتی برجسته، عالم و مبارز 

را برای همگان نمایان کرد و سبوعیت و توحش رژیم مطرود و خبیث صهیونیستی را نسبت به مجاهدان راه حق و جبهه مقاومت، عیان کرد.شهادت سیدحسن نصرالله، برجسته ترین چهره های 
مقاومت، ضایعه ای دردناک است؛ چرا که وی نمادی از پایداری، شجاعت و ایستادگی بود و در مبارزه با دشمنان اسلام و بشریت رهبری پیش قدم بوده و نقش مهمی در تقویت جبهه های مقاومت 
ایفا کرد. اقدام به ترور مذبوحانه و به شهادت رساندن سیدحسن نصرالله، نشان دهنده قساوت دشمنان آزادی و حقایق انسانی است؛ اما دشمنان باید بدانند که جبهه مقاومت، پاسخی کوبنده تر، 

پرصلابت تر و نابودکننده تر به این رژیم نامشروع وارد خواهند کرد و راه پربرکت سید مقاومت و خون شهدای حزب الله، دشمنان جبهه حق را متلاشی خواهد کرد.

رئیس  شورای عالی انقلاب فرهنگی در ضرب الجل سه ماهه ای نسبت به بازنگری و ساماندهی سهمیه های کنکور دستور صادر 
کرد.به گزارش ایسنا، در این دستور که خطاب به وزارت علوم، سازمان ملی سنجش، وزارت بهداشت، دانشگاه آزاد اسلامی، 
کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی و شورای عالی انقلاب فرهنگی است، آمده است:»ماده واحده الزام 
بازنگری و اصلاح سهمیه های سنجش و پذیرش دانشجو به تفکیک استانی که در جلسه ۹۰۹ مورخ ۲۰/۰۶/۱۴۰۳ شورای 

عالی انقلاب فرهنگی به تصویب رسیده است؛ به شرح ذیل برای اجرا ابلاغ می گردد.
ماده واحده - وزارت علوم، تحقیقات و فناوری موظف حداکثر است ظرف مدت ۳ ماه با همکاری سازمان ملی سنجش و 
ارزشیابی نظام آموزش کشور وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی دانشگاه آزاد اسلامی و کمیسیون آموزش و تحقیقات 
مجلس شورای اسلامی نسبت به بازنگری تمامی سهمیه های سنجش و پذیرش دانشجو اقدام و طرح تفکیک استانی سهمیه 
ها را جهت تصویب شورای عالی انقلاب فرهنگی و اجرا از سال ۱۴۰۵، به ستاد علم و فناوری دبیرخانه این شورا پیشنهاد 

نماید.«

ضرب الاجل پزشکیان برای بازنگری و ساماندهی 
سهمیه های کنکور

امیر حیدری: سیدحسن نصرالله نمادی از پایداری، شجاعت و 
ایستادگی بود

در پایان سفر به نیویورک؛

عراقچی: رژیم صهیونیستی به هیچ وجه روی آرامش را نخواهد دید

با تسلیت شهادت سیدحسن نصرالله

وزیر دفاع: بی تردید پاسخ متناسب از سوی محور مقاومت داده می شود
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گزیده خبر برنامهدولتجدیدبرایرفعناترازی۸بانک
موضــوع رفع ناتــرازی بانک ها در دولت جدید، از ســوی رئیس 
جمهور، وزیر اقتصاد و همچنیــن رئیس کل بانک مرکزی مورد 
تاکیــد و توجه قرار گرفته و به گفته آنهــا، تداوم آن قابل قبول 
نیســت و باید به آن رسیدگی شود ؛ لذا همه دستگاه های ذیربط 
باید رفع این ناترازی  کمک کنند.به گزارش ایسنا، در اواخر سال 
گذشته پرونده ســه بانک ناتراز در دستور کار بانک مرکزی قرار 
گرفت و بعد از برگزاری مجمع این ســه موسسه، معاونت نظارتی 
بانک مرکزی، تصمیم به انحلال دو موسســه اعتباری توســعه، 
کاســپین و همچنین ادغام موسســه اعتباری نور در بانک ملی، 

گرفت.
چالش  بانک های ناتراز، از جمله مشکلاتی است که سیاست گذار 
پولی، همواره سعی در رفع آن دارد، به گونه ای که از همان ابتدای 
سال جدید نیز، رئیس کل بانک مرکزی بر ضرورت اصلاح ناترازی 
بانک هــا تاکید کرد و گفت که بانک های ناتراز شــش ماه فرصت 
دارند معضل اصلی خود را که اثر نامطلوبی در شاخص های کلان 
اقتصادی دارد، برطرف کنند.به گفته محمدرضا فرزین، اگر بانکی 
همواره ناترازی داشــته باشــد و در عین حال بخواهد به فعالیت 
خــود ادامه دهد، به  ناچار باید به ســمت تعیین تکلیف و انحلال 

آن بانک پیش برویم.
با این حال، رئیس کل بانک مرکــزی می گوید اگر بتوانیم بانکی 
را اصــلاح یا احیا کنیم بی شــک آن را منحل نمی کنیم؛ چراکه 
انحلال بانک ها پرهزینه و آخرین گزینه ای است که مدیریت نظام 

بانکی کشور به سمت آن حرکت می کند.
قانون جدید بانک مرکزی

بانــک مرکزی به عنوان مهم ترین رکن نظارتی بر شــبکه بانکی 
و موسســات اعتباری کشور، در ســال جدید بر روی موسسات و 
بانک های ناتراز تمرکز جدی دارد. در قانون جدید بانک مرکزی، 
اختیارات بیشتری به هیئت عالی و همچنین معاونت تنظیم گری 
بانک مرکزی در جهت کنترل و نظارت بر شبکه بانک داری، اعطا 
شده است. در ماده ۸ قانون جدید بانکداری مرکزی، هدف اصلی 

تثبیت قیمت ها و پایداری سلامت بانک ها تعریف شده است.
در فصــل چهارم و پنجــم قانون جدید تاکید شــده که معاونت 
تنظیم گری و نظارت باید زیرســاخت ها اطلاعاتی برای گسترش 
چتر نظارتی بر شــبکه بانکی کشور مهیا کند. همچنین، در فصل 
پنجم بر این تاکید شده که بازیگران جدید مثل »هیئت انتظامی 
بدوی و تجدید نظر« وجود داشــته باشــند که با کمک معاونت 
تنظیم گــری و نظارت بانــک مرکزی، بتواننــد در صورت وجود 
موسســات ناترازی که ممکن اســت باعث ایجاد اخلال در نظام 
تامین مالی و ثبات قیمت ها شــوند، تصمیم گیری های سریع تر 

و قاطع تر گرفته شود.
باید دید تاثیر قانون جدید بانکداری بر نظام بانکی کشور چگونه 
خواهد بود، اما آنچه پیداســت این است که تنها با ادغام یا احیا 
بانک هــا نمی توان نظام بانکداری کشــور را اصلاح و به ســمت 
پیشرفت حرکت داد. بی شک رفع ناترازی بانک ها باید همزمان 
و همراستا با اجرای مناســب قانون بانکداری و اصلاح کلی نظام 
بانکداری کشور همراه باشــد تا بتوانیم شاهد کاهش ناترازی در 

نظام بانکداری که ریشه در ناترازی اقتصاد دارد، کشور باشیم.

ابلاغ برنامه اصلاحی ۸ بانک در آستانه انحلال
در ابتدای ســال جاری، بانک مرکزی برنامه اصلاحی هشت بانک 

ناتراز را به این بانک ها ابلاغ کرد.
رئیس کل بانک مرکزی در این رابطه تاکید کرد که ســالم سازی 
ترازنامه بانک ها در دســتور کار اســت و به هشــت بانک برنامه 
اصلاحــی ابلاغ شــده و دائما این برنامه پیگیری می شــود تا به 

نتیجه برسد.
طبق گفته او، بی شــک در رابطه با بانک هایی که اصلاح نشوند، 
به ســمت برنامه انحــلال، ادغام و یا توقف حرکــت می کنیم تا 
هزینه هایــی که برای اقتصاد ایجاد می شــد، کاهش یابد و دیگر 
اجــازه نمی دهیم، بانک های ناتراز فعالیت داشــته و به خلق پول 

غیر واقعی و بیش از حد انتظار، اقدام کنند.
از ســوی دیگــر و به عقیده بســیاری از کارشناســان و ناظران 
اقتصادی، مســئله رفع ناتــرازی بانک ها تنها با اصلاح ســاختار 
ترازنامــه بانک ها و اولتیماتوم بانک مرکزی، برطرف نمی شــود؛ 
چراکه بسیاری از ریشه های ناترازی شبکه بانکی به مسائل برون زا 
بــاز می گردد و نیازمند یک عزم جدی از ســوی دولت، مجلس، 
بانک مرکزی و دیگر نهادهای اثرگذار در اقتصادی کشــور است 
که البته در این میان نیز، بانک ها باید به مروز زمان بنگاه داری را 
فراموش کرده و به بنگاه سازی و کمک به تولید و سرمایه گذاری 
در ایــن جهت حرکت کنند کــه در نهایت نتیجه آن می تواند به 

اصلاح ناترازی بانک ها نیز کمک کند.

در ابتدای سال جاری، بانک مرکزی برنامه اصلاحی ۸ بانک ناتراز 

را به این بانک ها ابلاغ کرد. رئیس کل بانک مرکزی در این رابطه 
تاکید کرد: ســالم ســازی ترازنامه بانک ها در دستور کار است و 
به ۸ بانک برنامه اصلاحی ابلاغ شــده و دائما این برنامه پیگیری 
می شــود تا به نتیجه برسد.در سرنوشــت بانک های ناتراز، نباید 

مردم متضرر شوند
چندی نیز دکتر مسعود پزشکیان در اولین گفت وگوی تلویزیونی 
خــود به عنوان رئیس جمهور، به تشــریح برخــی از برنامه ها و 
اولویت های دولت چهاردهم از جمله مسائل اقتصادی پرداخت و 
با اشــاره به مشکل ناترازی بانک ها و شبکه بانکی کشور، احتمال 
انحــلال برخی از بانک های ناتــراز و برنامه دولت چهاردهم برای 
رفع این مشــکل گفت که ناترازی بانک ها کاملا مشــخص است، 
امــا برخورد دولت بــا بانک های ناتراز باید به گونه ای باشــد که 
مردم متضرر نشــوند. برای مثال نمی توانیم بانکی که ناتراز است 
را ناگهانی منحل کنیم؛ چراکــه در این میان مردمی که در این 
بانک ها سرمایه گذاری کرده اند، متضرر می شوند، ما می دانیم که 
ناترازی وجود دارد، بانک های ناتراز را هم می شناســیم اما برای 
حــل این چالش باید روندی را در پیــش بگیریم که برای مردم 

مشکل ایجاد نکند.
برنامه وزیر اقتصاد برای معضل عدم کفایت سرمایه بانک ها

همچنین اخیرا، عبدااناصــر همتی - وزیر امور اقتصادی و دارای 
- به دو موضوع مهم مشــکل بازار ســرمایه و شبکه بانکی کشور 
اشــاره کرد و از اولویت های خود، تلاش برای بازگشت اعتماد به 
بازار سرمایه و همچنین لزوم برطرف کردن ناترازی شبکه بانکی 

و چالش عدم کفایت سرمایه بانک ها را مطرح کرد.

سکاندار وزارت اقتصاد می گوید بحث اصلی مشکل تورم به بحث 
مشــکل ناترازی بودجــه و ناترازی بانک ها برمی گــردد و تا این 
مسائل حل نشود کنترل تورم ســخت خواهد بود با این حال ما 
وظیفه داریم که حتما ایــن کار را انجام دهیم و برای تحقق آن 

به نتیجه برسیم.
به گفته وی، واقعیت این اســت که موضــوع ناترازی بانک ها در 
حــال حاضر قابل تداوم نیســت و باید فکر اساســی به حال آن 
کرد. ما چاره ای نداریم غیر از اینکه به بعضی از بانک ها رسیدگی 
کنیم؛ چراکه با ادامه رویه غلط حکمرانی اقتصادی به شیوه فعلی، 
بانک ها به عنوان صندوق هایی که تنها وظیفه آنها ارائه تسهیلات 

تکلیفی است، تبدیل می شوند.
همتی همچنین اخیرا در یــک برنامه تلویزیونی، گفت که امروز 
شاهد آن هستیم که ناترازی بانک ها خیلی زیاد شده است. اخیرا 
شــنیده ام که عملیات ریپو REPO به ۲۹۰ هــزار میلیارد تومان 
رسیده است. امروز کفایت سرمایه برخی از بانک های بزرگ کشور 
منفی شده است. این در حالی است که امروز در دنیا، اگر کفایت 
ســرمایه یک بانک به زیر هشت درصد برسد آن بانک را تعطیل 
می کنند. اما از آنجایی که بیشتر بانک های کشور دولتی هستند، 
به پشتوانه دولت خیالشان راحت است. اما این دلیل نمی شود که 
بانک سرمایه کافی برای انجام عملیات بانکی نداشته باشد و ما در 
کشور این مشکل جدی را داریم. اگر نتوانیم این مشکل را برطرف 

کنیم، فشار تورمی همچنان وجود دارد.
موضوع ناترازی بانک ها در حال حاضر قابل تداوم نیســت و باید 
فکر اساســی به حال آن کــرد. ما چاره ای نداریــم غیر از اینکه 
به بعضی از بانک ها رســیدگی کنیم؛ چراکه بــا ادامه رویه غلط 
حکمرانی اقتصادی به شیوه فعلی، بانک ها به عنوان صندوق هایی 
که تنها وظیفه آنها ارائه تسهیلات تکلیفی است، تبدیل می شوند.
تاکید دوباره رئیس کل بانک مرکزی به موضوع ناترازی بانک ها

در هفته های گذشــته نیز، رئیــس کل بانک مرکزی در همایش 
ســالانه بانکداری اســلامی گفت: سال گذشــته به هشت بانک 
برنامــه اصلاحی دادیم و به صورت ماهانه وضعیت این بانک ها را 
رصد و ارزیابی می کنیــم. برخی بانک ها با اعمال برنامه اصلاحی 
توانســته اند شــاخص های بانکی خود را بهبود دهنــد؛ ولی در 

خصوص برخی بانک ها هنوز نگرانی هایی وجود دارد.
به گفتــه وی، اصلاح نظام بانکی نیازمنــد کمک نظام اقتصادی 
کشور است و از آنجاکه برخی ناترازی ها در نظام بانکی مربوط به 
بخش دولتی و بخشــی مربوط به تکالیف مجلس است، باید همه 

دستگاه های ذیربط برای رفع این ناترازی ها کمک کنند.
توجه دولت به ناترازی بانک ها

بنابرایــن و با توجه بــه تاکیدهای ریاســت جمهوری و وزیر 
اقتصــاد به موضوع ناتــرازی بانک ها، به نظر می رســد که در 
دولت جدید نیازمند یک عزم جدید برای رســیدگی به موضع 
ناترازی شــبکه بانکی کشــور هســتیم؛ چراکه بانک مرکزی 
نمی توانــد به تنهایی در رســیدگی به ناترازی های ریشــه دار 
در شــبکه بانکی کشــور موفق عمل کند و این امــر نیازمند 
یــک هماهنگی گســترده و عمیق در بخش هــای مدیریتی و 

اقتصاد کشور است. سیاستگذار در 

تولید سنگ های مصنوعی با 
بازیافت ضایعات کارخانه ها

یک شرکت دانش بنیان با بازیافت مواد مصرفی کارخانه ها، سنگ های مصنوعی را در رنگ ها و 
طرح های متنوع به تولید رسانده که این روش منجر به کاهش هدررفت مقادیر بسیاری زیاد 

مواد قابل مصرف و پاکسازی محیط زیست شده است.
به گزارش ایسنا، نباتی، مدیرعامل این شرکت دانش بنیان در خصوص زمینه کاری این شرکت، 
گفت: این شرکت از راه تحقیقات در زمینه شناخت و مصرف مواد اولیه با استفاده از ضایعات 
کارخانه های سنگبری توانسته است از هدررفت مقادیر بسیاری از مواد قابل مصرف با کیفیت 

بالا و پرت هزینه ها جلوگیری کند.
وی ادامه داد: در این شــرکت با تغییر ســاختار مواد مصرفی کارخانه ها و قابل بازیافت شدن 
تولیــدات آنها صرفه جویی قابل توجهی را در مصرف انرژی ایجــاد کردیم. این روش را برای 

بازیافت مواد در کارخانه های سنگبری و کارخانه های تولید آجر و سفال عملیاتی کردیم.
به گفته نباتی در کارخانه های سنگبری بدون استفاده از رزین، سنگ مصنوعی تولید شد که 

ضمن کاهش هزینه ها، تنوع بالایی از طرح و رنگ در سنگ های تولیدی ایجاد شد.
به نقل از معاونت علمی ریاســت جمهوری، مدیرعامل این شــرکت دانش بنیان اضافه کرد: 
همچنین روکش کردن بلوک های تولیدشده پرسی از ترکیب گل دور ریز و سیمان و سیلیس 
مناســب برای هر جاده و اقلیم از دیگر دستاوردهای این شرکت است. با استفاده از این شیوه 
می توان به صورت تخصصی روکش های بســیار مقاوم را در رنگ های مختلف و متناسب با راه 

مورد نظر جایگزین آسفالت کرد.

دستاوردهای حضور وزیر نیرو در اجلاس وزرای انرژی گروه بریکس

از پیگیری اتصال برق ایران با روسیه 
تا مذاکره برای توسعه تجدیدپذیرها

هفته گذشــته وزیر نیرو با هدف شــرکت در اجلاس وزرای انرژی کشــورهای 
عضو گروه بریکس راهی روســیه شــد تا علاوه بر ســخنرانی در نشست وزیران 
همچنین با همتایان خود در این گروه دیدارهای دو جانبه داشــته باشــد؛ سفر 
کاری فشــرده ای که دستاوردهای ارزشمندی برای ایران در حوزه انرژی به ویژه 
انرژی برق به همراه داشــت.به گزارش ایسنا، نشست مشترک وزرای کشورهای 
عضو بریکس از روز دوشــنبه هفته گذشته در مسکو آغاز شد و ۱۱ کشور عضو 
بریکس در قالب تیم هایی شــامل مقامات عالی رتبه و کارشناســان حوزه انرژی 
در این نشســت حضور پیدا کردند. عباس علی آبــادی - وزیر نیروی جمهوری 
اســلامی ایران نیز در رأس هیئتی متشکل از مدیران ارشد وزارت نیرو و صنعت 
برق کشــور به عنوان نماینده ایران عازم روســیه شد تا در نشست وزرای انرژی 
کشورهای عضو گروه بریکس شرکت کند.این اجلاس که همزمان با هفته انرژی 
روســیه و ریاست دوره ای روســیه بر گروه بریکس در شــهر مسکو برگزار شد، 
اهــداف مهمی را دنبال می کرد که از جمله آن ها می توان به تلاش برای تقویت 
نقش و جایگاه بریکس در گفت و گوهای انرژی جهانی، یافتن راه هایی مناســب 
بــرای تبادل انرژی بین اعضــا و تلاش برای انتقال تجربه اشــاره کرد.افزون بر 
نشست وزیران عضو بریکس که روز پنجشنبه برگزار شد، در حاشیه این اجلاس 
گفت و گوها و نشست های تخصصی دیگری نیز انجام شد که بحث و تبادل نظر 
در حوزه های مختلفی مانند انرژی های تجدیدپذیر، گسترش هوش مصنوعی در 
صنعت انرژی و همچنین همکاری مشــترک بین کشورهای عضو بریکس محور 

این نشست ها بود.

عامل رونق فروش خودروهای 
الکتریکی در سال های اخیر

شهرها و کشورهای سراســر جهان، اهدافی برای وسایل نقلیه الکتریکی تعیین کرده اند 
و بســیاری به دنبال حذف تدریجی وسایل نقلیه جدید با سوخت فسیلی تا سال ۲۰۳۵ 
یا قبل از آن هســتند.به گزارش ایســنا، شارژ برای پشــتیبانی از ارائه خودروهای برقی 
ضروری اســت، اما شهرها اغلب برای حفظ سرعت خود در تلاش هستند. ائتلاف جهانی 
تحرک جدید مجمع جهانی اقتصاد منبع جدیدی را برای دولت های شــهری ارائه کرده 
است تا سرمایه گذاری بخش خصوصی در شارژ خودروهای الکتریکی را تقویت کند.رشد 
خودروهای الکتریکی توقف ناپذیر اســت و تغییرات مهمی مانند بهبود برد باتری، منجر 
به رونق فروش خودروهای الکتریکی در ســال های اخیر شده است. در سال ۲۰۱۵، تنها 
یک درصد از فروش خودروهای جدید در ســطح جهان از آن خودروهای الکتریکی بود 
اما آخرین آمار نشــان می دهد که فروش ۱۴ میلیون خودروی برقی در سراسر جهان در 
ســال ۲۰۲۳، حدود ۱۸ درصد از فروش جدید را شــامل می شود و پیش بینی می شود 
تا ســال ۲۰۴۰، حدود ۲۴۰ میلیون خودروی برقی مســافری در جاده ها وجود داشــته 
باشد.شبکه های شارژ برای سازگاری با پذیرش خودروهای الکتریکی، به سرعت در حال 
رشــد هستند. با این حال، ایجاد یک شبکه شارژ بزرگ در شهرها چالش هایی را خواهد 
داشت. دولت های شهری اغلب منابع مالی و ظرفیت محدودی برای برنامه ریزی و مدیریت 
زیرســاخت های شارژ دارند. خوشبختانه، بخش خصوصی آماده حمایت از شهرها در این 
موضوع هســتند.ائتلاف جهانی تحرک با همکاری شرکای دولتی و خصوصی، نقشه راه 
جدیدی را برای شهرها ارائه کرده است که راهنمایی هایی را در مورد اینکه چگونه شهرها 
می توانند سرمایه گذاری و خرید از بخش خصوصی را برای افزایش هزینه خودروهای برقی 
جذب کنند و در عین حال منعکس کننده محدودیت مالی بسیاری از شهرها باشد، ارائه 
کرده است.چگونه دولت ها می توانند بخش خصوصی را تشویق کنند؟تعیین یک راهبرد 
روشن برای شــارژ از سوی شهر می تواند سیگنال های قوی در مورد تقاضا برای شارژ به 
بخش خصوصی ارسال کند. شهرها ممکن است یک راهبرد شارژ همراه با یک برنامه تحویل 
را بررســی کنند، که هر دوی این موارد می تواند برای اپراتورهای شارژ و سرمایه گذاران 
در مورد شــرایط آتی عملیات اطمینان ایجاد کند.علاوه بر این، شناسایی و دسترسی به 
زمین های دولتی مناسب برای شــارژ زیرساخت ها یکی از تاثیرگذارترین اقداماتی است 
که یک دولت شهری می تواند برای تشویق خرید و سرمایه گذاری بخش خصوصی انجام 
دهد. باز کردن قفل زمین عمومی با املاک شــهری با قیمت بالا برای شــارژ، می تواند 
انگیزه بزرگی باشد. برای مثال، لندن راهبرد زیرساخت خودروهای برقی خود را در سال 
۲۰۲۱ ارائه کرد و چشم اندازی برای شارژ، از جمله پیش بینی هایی برای خودروهای برقی 
و شارژرهای عمومی مورد نیاز تا سال ۲۰۳۰، و تعهد به باز کردن قفل زمین های متعلق 
به شهر برای شارژ، ترسیم کرد.الزامی کردن شارژ برای ساختمان های جدید نشان دهنده 
تقاضای آتی برای ارائه دهندگان شارژ است. تنظیم استانداردها برای عملیات شارژ، مانند 
اطمینان از اینکه نقاط شارژ نسبت به برند ناشناس هستند، تجربه قابل پیش بینی تری 
را برای رانندگان خودروهای برقی ایجاد می کند و به پذیرش خودروهای الکتریکی کمک 
می کند.طبــق گزارش ویفروم، با تقاضای رو به رشــد در شــبکه های برق از بخش های 
مختلف، اطمینان از ظرفیت شبکه و دسترسی در انتقال به برق الکتریکی بسیار مهم است. 
در حالی که دولت های شهری ممکن است در بسیاری از موارد مسئول مدیریت شبکه ها 
نباشند، هنوز هم می توانند نقش کلیدی، به ویژه در تسهیل روابط بین اپراتورهای شبکه 
و ارائه دهندگان شارژ داشته باشند. دولت های شهری می توانند با ساده سازی فرآیندهای 
دسترسی به شبکه، مانند ساده سازی مجوزها و شناسایی مکان های نصب، از ارائه دهندگان 
شارژ پشتیبانی کنند.دولت های شهری همچنین می توانند با تشویق ارائه دهندگان شارژ 
و اپراتورهای ناوگان به اتخاذ شــارژ دوطرفه، به ویژه در محل های نصب شــارژ بزرگ، به 
انعطاف پذیری و پایداری شبکه کمک کنند. شهرها، برای کمک به شبکه های انعطاف پذیر 
و پایدار، همچنین باید از بخش خصوصی در معرفی منابع انرژی پاک در ایســتگاه های 
شارژ، همکاری با شــرکت های برق، دولت و اپراتورهای شبکه برای کاهش پیچیدگی ها 
حمایت کنند.در شهر ناتینگهام انگلستان، پس از خرید حدود ۲۵۰ خودروی برقی، دولت 
۴۰ شارژر دوطرفه نصب کرد. این شارژرها با آرایه های خورشیدی و باتری ها برای تولید 
و ذخیره انرژی استفاده می کنند. شارژرهای وسیله نقلیه به شبکه به وسایل نقلیه و پنل 
های خورشیدی اجازه می دهند باتری های سایت را شارژ کنند که سپس می تواند سایت 
را تغذیه کند یا به شبکه بازگردد، تقاضا را در زمان اوج مصرف کاهش می دهد و در هنگام 

تغذیه برق به شبکه برای شهر درآمد ایجاد می کند.

ایســنا/کرمان رئیس اتاق بازرگانی استان کرمان گفت: نمایشگاه کرمان اکسپو با 
هدف معرفی توانمندی های صادراتی استان کرمان همزمان با برگزاری بزرگداشت 
روز صادرات و تقدیر از صادرکنندگان نمونه استانی و برگزاری پنل های تخصصی 

حوزه صادرات، در دی ماه سال جاری توسط اتاق بازرگانی برگزار می شود.
ســیدمهدی طبیب زاده هشتم مهرماه در نشســت کمیته برگزاری این رویدادها 
افــزود: پرداختن به مســائل مختلف حوزه صادرات حیاتی تریــن ماموریت اتاق 
بازرگانی کرمان است زیرا اگر صادرات رونق یابد، بهره وری و استفاده از تکنولوژی 

نیز افزایش می یابد و سایر بخش ها در مسیر توسعه استان بهتر پیش می روند.
وی با تاکید بر اینکه راهبرد اساســی اتاق کرمان صادرات محور بودن کالاهاست، 
ادامــه داد: برگــزاری همایش روز صــادرات و پنل های تخصصــی جانبی آن و 
همچنین نمایشــگاه کرمان اکسپو می تواند امیدواری بیشــتری در بین فعالان 
اقتصــادی به ویژه صادرکنندگان ایجاد کند و توانمندی های صادراتی اســتان را 

نیز به نمایش بگذارد.
رئیس اتاق بازرگانی استان کرمان بیان کرد: برای این رویداد میهمانان خارجی از 
جمله رایزنان بازرگانی، سفرا، صادرکنندگان و افراد تاثیرگذار در صادرات استان 

کرد. هیم  خوا دعوت  را 
ریــم در برنامــه ای میان مدت با  ده تصریــح کــرد: قصد دا طبیــب زا
برگزاری  رونــد  یران،  ا تجــارت  توســعه  به ســازمان  پیشــنهاد  ئه  ا ر ا
ا تغییر  نتخــاب صادرکنندگان نمونــه ر بزرگداشــت روز صــادرات و ا
نتخــاب صادرکننده  دهیــم به طوری کــه معیارهــای مدنظر بــرای ا
مشــکلات  اساســی  و حل  بازنگری  تشــویقی  سیاســت های  و  نمونــه 

شود. نجام  ا صادرات  حوزه 
ز ســه میلیارد  ا ا ینکه می توان صادرات اســتان کرمان ر وی بــا بیان ا
ند، اظهار کرد: در نشســت چند روز  ۱۰ میلیــارد دلار رســا دلار بــه 
قتصاد بیــان کردیم که سیاســت های بانک مرکزی  گذشــته با وزیــر ا
ز  قعی ا بطه با صادرات به بن بســت رســیده و صادرکننــدگان وا در را

قعی صورت نمی گیرد. ند و صادرات وا ین مســیر خارج شــده ا ا
ری برای حل مشــکلات  میدوا ا بیان کرد: در حال حاضر  ده  طبیــب زا
رزی نســبت به گذشــته بیشــتر شده و باید  صادرات و رفع تعهدات ا

نجام می دهد. ا ا  ر تــی  ما قدا ا ببینیــم دولت در عمل چه 

وزارت خارجه روســیه اعلام کرد در صورت کوتاهی غرب در تحقیقات درباره انفجار خطوط لوله گازی نورد اســتریم، مســکو آماده است این 
پرونده را به دادگاه ببرد.به گزارش ایسنا، خطوط لوله چند میلیارد دلاری نورد استریم ۱ و ۲ انتقال گاز در دریای بالتیک، بر اثر چندین انفجار 
در سپتامبر سال ۲۰۲۲، به شدت آسیب دیدند. این انفجارها چند ماه پس از آغاز جنگ روسیه در اوکراین روی داد اما هیچ کس مسئولیت 
آنها را نپذیرفت.ماریا زاخارووا، سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: روسیه بر اساس کنوانسیون بین المللی ۱۹۹۷ برای مقابله با بمب گذاری های 
تروریستی و کنوانسیون بین المللی ۱۹۹۹ برای مقابله با تامین مالی تروریسم، آنچه را که او »ادعاهای پیش از محاکمه« خواند، علیه دانمارک، 
آلمان، ســوئد و ســوئیس تنظیم کرده است.او گفت: مرحله پیش از محاکمه حل و فصل اختلافات که مرحله اجباری پیش بینی شده توسط 
کنوانسیون هاســت، اکنون در حال انجام اســت. اگر این موضوع در این مرحله حل نشود، روســیه قصد دارد در رابطه با نقض تعهدات کشورهای مورد نظر از تعهدات خود بر اساس این 
کنوانسیون، موضوع را به دادگاه برده و به دیوان بین المللی دادگستری شکایت کند. کشورهای دیگری که ممکن است ارتباطی با انفجارهای نورد استریم داشته باشند در ردیف بعدی 
قرار دارند. غرب نمی تواند با پنهانکاری، از این مسئله خلاص شود.مسکو بدون ارائه مدرکی، مکررا اعلام کرده است این حمله توسط آمریکا و انگلیس انجام شده است اما هر دو کشور، 

این اتهامات را رد کرده اند.

رئیس موسســه تحقیقات آب کشــور از کاهش ۲۱۰ سانتی متر تراز آب دریای خزر از سال ۱۳۷۵ تاکنون خبر داد و گفت: موضوع کاهش تراز 
آب دریای خزر به خصوص با پیشرفت گرمایش فزاینده کره زمین و ایران در سال های اخیر به عنوان مساله جدی مورد توجه قرار گرفته است.

به گزارش ایسنا، محمدرضا کاویانپور  موضوع کاهش تراز آب دریای خزر را یکی از مباحث مهم کشور عنوان کرد و گفت: بر اساس بررسی های 
موسسه تحقیقات آب کشور طی سال های ۱۴۰۰ تا ۱۴۰۲، تراز آب دریای خزر حدود ۷۰ سانتی متر کاهش یافته است.رئیس موسسه تحقیقات 
آب کشور تصریح کرد: این میزان حدود یک سوم کاهش تراز آب دریای خزر از سال ۱۳۷۵ تا کنون را شامل می شود، بنابراین موضوع کاهش تراز 

آب دریای خزر به خصوص با پیشرفت گرمایش فزاینده کره زمین و ایران در سال های اخیر به عنوان مساله جدی مورد توجه قرار گرفته است.وی با بیان اینکه پیش بینی می شود کاهش 
تراز این دریا در سال جاری همچنان ادامه داشته باشد، افزود: این امر بی تردید با تبعاتی برای ایران و سایر کشورهای مجاور دریای خزر در حوزه های مختلف از جمله شیلات، کشاورزی، 
بنادر، کشتیرانی و غیره همراه خواهد بود.کاویانپور اظهار کرد: بر این اساس موسسه تحقیقات آب کشور، مطالعات و تحقیقات جامعی درباره ارزیابی تغییرات تراز آب دریای خزر با درنظر 
گرفتن اثرات تغییر اقلیم بر کل حوضه آبریز دریای خزر انجام داده است.رئیس موسسه تحقیقات آب کشور هدف از انجام این پژوهش را ارزیابی وضعیت کاهش تراز آب دریای خزر در افق 
۲۱۰۰ عنوان و خاطرنشان کرد: فرآیند این مطالعات بسیار پیچیده صورت گرفته و شامل »مدل سازی تغییر اقلیم کل حوضه آبریز دریای خزر در ایران و سایر کشورهای همجوار دریا«؛ 

»مدل سازی بارش  روان آب کل حوضه آبریز دریای خزر« و »مدل سازی بیلان کل دریای خزر« می شود.

تراز آب دریای خزر ظرف دو سال ۷۰ سانتی متر کاهش یافتاولتیماتوم روسیه درباره تحقیقات انفجارهای نورد استریم

رئیس اتاق بازرگانی:

نمایشگاه کرمان اکسپو برگزار می شود
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یک محصول هوش مصنوعی که کاهش قابلیت های شناختی و از بین 
رفتن حافظه را تا ۵ سال آینده پیش بینی می کند از سازمان غذا و 
دارو آمریکا تاییدیه دریافت کرده است.به گزارش خبرگزاری مهر به 
نقل از انگجت، دولت آمریکا برای نخستین بار یک نرم افزار مبتنی بر 
هوش مصنوعی برای پیش بینی از دست رفتن حافظه را تایید کرده 
است. شــرکت آمریکایی »دارمیان«)Darmiyan( که در حوزه تحلیل 
تصویربرداری از مغز فعالیت می کند، تاییدیه De Novo سازمان غذا و 
 Brain(»را برای محصول خود به نام »برین سی )FDA( داروی آمریکا
See( دریافت کرده است.به گفته شرکت سازنده، این پلتفرم نرم افزاری 

یک نمره عینی تعیین می کند که احتمال پیشــرفت ریسک بالای 
افت عملکرد شــناختی آمنیستیک )aMCI( به آلزایمر را طی ۵ سال 
پیش بینی می کند.دارمیان مدعی است محصول برین سی می تواند 
پیشــرفت فرایند از بین رفتن حافظه را با اســتفاده از ام آر آی های 
مغزی و تست های شناختی پیش بینی کند.هم اکنون این روش های 
استاندارد برای بیمارانی به کار می رود که نشانگان اولیه از بین رفتن 
حافظــه در آنها وجود دارد. پس از آنکه برنامه مذکور تصویربرداری و 
ارزیابی قدرت شناختی را انجام می دهد، یک نمره پیش بینی کننده 
را به ارزیابی اختصاص می دهد که نشان دهنده احتمال از بین رفتن 
حافظه بیمار در ۵ ســال آینده است. این فرایند حداقل در فرضیه به 
درمــان زودهنگام برخی از بیمــاران و آرامش ذهنی افراد منجر می 
شود.دریافت تاییدیهDe Novo سازمان غذا و دارو آمریکا به معنای آن 
است که نسخه های پیشینی از محصول ارائه شده در بازار وجود ندارد 
اما در آزمایش های بالینی تاثیرگذاری و ایمنی آن ثابت شــده است.
برین سی نخستین بار در ۲۰۲۱ میلادی تاییدیه »دستاورد«سازمان 
غذا و دارو آمریکا را به دست آورد. این روند یک مرحله قبل از دریافت 
تاییدیه »نخســتین درمان در دسته خود« است.محصول دارمیان به 
طور کامل خودکار است و در همان روزی که اسکن ها انجام می شوند 

و نتایج تست قابلیت شناختی ثبت می شود، نتایج را ارائه می کند.

ماده جدیدی  هوش مصنوعی 
کشــف کرده که اســتفاده از 
لیتیــوم در باتری ها را کاهش 
می دهد.به گزارش خبرگزاری 
مهــر بــه نقــل از بیزینــس 
اینسایدر، شرکت مایکروسافت 
با همــکاری آزمایشــگاه ملی 
انرژی بخش پاســیفیک نورث 

وست )PNNL( در بیانیه ای اعلام کردند یک ماده جدید و ناشناخته 
که در طبیعت نیز وجود ندارد، می تواند اســتفاده از لیتیوم در باتری 
ها را تــا ۷۰ درصد کاهش دهد و مزایای محیط زیســتی، ایمنی و 
اقتصادی زیادی دارد.این ماده در اوایل سال ۲۰۲۴ میلادی در نمونه 
اولیه یک باتری برای روشــن کردن یک چراغ، آزمایش شد.محققان 
مایکروســافت از هوش مصنوعی و ابررایانه بــرای انتخاب میان ۳۲ 
میلیــون ماده احتمالی و محدود کردن آنهــا به ۱۸ گزینه احتمالی 
در ۸۰ ســاعت استفاده کردند. یک سخنگوی شرکت اعلام کرد این 
امر فرایندی که معمولا چند دهه طول می کشــید را به میزان قابل 

توجهی کمتر کرده است.

با تایید سازمان غذا و داروی آمریکا؛

هوش مصنوعی پیش بینی 
کننده آلزایمر از راه رسید

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

دیدار تاریخ !!

پرچم دار جدید دی اس با طراحی شگفت انگیز و ویژه در راه است…

از آنجایی که برند دی اس از چند سال قبل به عنوان زیر شاخه لوکس گروه پژو-سیتروئن عمل می کند در تلاش است تا با حرکت 
در سطح بالای بازار و ارائه طراحی سفارشی و متریال لوکس تر خود را از دو برند یاد شده متمایز کند. خودروهای جدیدی همچون 
دی اس ۷ کراس بک و دی اس ۳ کراس بک باعث حضور بیشــتر این برند در صنعت خودروســازی شده اند اما دی اس نیازمند یک 
پرچم دار کامل است. این پرچم دار در حوالی سال ۲۰۲۰ و با نام دی اس ۸ عرضه خواهد شد تا به جنگ محصولاتی همچون ب ام 
و سری ۵، آئودی A6 و مرسدس بنز E کلاس برود. البته برخلاف سه محصول آلمانی یاد شده، پرچم دار جدید دی اس به شکل یک 
سدان سنتی نخواهد بود. بجای آن، طراحان با استعداد فرانسوی استایل شیک تر فست بک را انتخاب خواهند کرد که خوشبختانه 

دارای برخی اشتراکات با کانسپت سیتروئن Numero 9 معرفی شده در سال ۲۰۱۲ خواهد داشت.

بازیکنان بایرن: این برد تقدیم به بکن باوئر
بازیکنان بایرن مونیخ پیروزی برابر هوفنهایم را به روح فرانتس بکن باوئر فقید تقدیم کردند.به گزارش ایسنا و به نقل از اسپورت، بایرن 
مونیخ در هفته هفدهم رقابت های بوندسلیگا میزبان هوفنهایم بود و توانست با سه گل به پیروزی دست پیدا کند. این اولین بازی بایرن 
مونیخ بعد از درگذشت فرانتس بکن باوئر بود و قبل از شروع بازی نیز به اسطوره فقید بایرن ادای احترام شد. جمال موسیالا که زننده 
گل نخســت بایرن در این دیدار بود، گفت: بکن باوئر کارهای زیادی برای بایرن انجام داده اســت و ما می خواستیم به احترام او برنده 
شــویم. ســتاره جوان بایرن مونیخ که متولد ۲۰۰۳ است گفت من از ویدیوها و فیلم ها بازی او را دیدم. بکن باوئر  یک اسطوره است.

توماس مولر نیز به بکن باوئر ادای احترام کرد و به شــبکه DAZN گفت: جو نســبتاً آرام آلیانز آرنا تا حدی عجیب بود و همه می دانند 
که فرانتس بکن باوئر چه کســی بود و چه اقداماتی کرد. باید از همه اهالی فوتبال و مردم سراســر جهان که در هفته گذشته یاد او را 

گرامی داشتند تشکر کرد.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب قاضی و جلادش
این رمان، داستانی پلیسی و جذاب است که با قتل افسر پلیسی به 

نام اشمید که از منظم ترین و ماهرترین افسرهای جوان اداره پلیس 

اســت شروع می شود. بعد از این اتفاق، تحقیقات آغاز می شود و 

قهرمان داســتان، که به هیچ  وجه شبیه قهرمان داستان های پلیسی 

نیست وارد می شود. بازرس پیر و بیماری به اسم برلاخ که در 

روزهای آخر عمر خود است. با وجود اینکه برلاخ ظاهری قهرمانانه 

ندارد اما ماموری کارکشته است که در ضمن، رییس مامور کشته 

شده، یعنی اشمید نیز می باشد. در بخش دیگری از داستان کتاب 

متوجه می شــویم که بازرس در گذشته، روزی در می خانه ای با 

یک مرد شرط بندی عجیبی می کند که سرگذشت هر دو آن ها را 

تغییر می دهد. کســی که بازرس با او شرط بندی کرده بود، فردی 

به اسم گاستمان است. شخصی که در پوشش سیاست و دیپلماسی 

جنایت های ســیاه و پلیدی انجام می دهد و در زمان شرط بندی بازرس برلاخ با گفتن این جمله که »انســان مهره ی شطرنج 

نیســت که جنایتکارها به دلخواه حرکتش بدهند، هر جنایتکاری زمانی دستش رو می شود.« با او شرط می بندد که روزی 

او رابه سزای اعمالش برساند. در ادامه کتاب قاضی و جلادش بازرس متوجه اتفاق عجیبی می شود و… انتخاب این کتاب 

پلیسی جذاب و کوتاه برای من پر از چالش و فکر بود. از نظر من موضوع جالب توجه درباره داستان، آخر آن بود. جایی که 

می فهمید افسر چانتس از روی حسادت به موقعیت و موفقیت همکارش، اشمید، اقدام به قتل او کرده تا بتواند موقعیت 

کاری و حتی نامزدش آنا را تصاحب کند و دقیقا در لباس چانتس اما در مقام اشمید زندگی کند. در نهایت وقتی کتاب تمام 

می شود با خودت فکر می کنی که حسادت آدم ها را به کجا می تواند برساند. طی داستان با فضاسازی های جالب، ملموس و 

کاملا متناسب با موضوعی بود که نویسنده انتخاب کرده بود، روبه رو هستیم و فریدریش دورنمات واقعا در این کتاب فضایی 

پر از هراس و امید، ابر و افتاب و مرگ و زندگی خلق کرده است.

برایان کرانستون
برایان لی کرانستون )به انگلیسی: Bryan Lee Cranston؛ 
زادهٔ ۷ مــارس ۱9۵6( بازیگر، صداپیشــه، نویســنده و 
کارگردان آمریکایی اســت. او بیشتر برای نقش هال در 
ســیتکام شبکه رســانه ای فاکس به نام دنیای مالکوم و 
نقش والتر وایت در ســریال درام شبکه ای ام سی به نام 
بریکینگ بد شــناخته می شود. وی تاکنون چهار جایزه 
امی برای بهترین بازیگر نقش اول مرد سریال های درام 
بــرای بازی در مجموعــه برکینگ بــد، دو جایزه برای 
بهترین سریال درام برای تهیه کنندگی سریال بریکینگ 
بد و همچنیــن دو جایزه گلدن گلوب برای فصل پنجم 
همین ســریال برای بهترین بازیگر مرد درام و بهترین 
ســریال درام برنده شده است. همچنین او برای بازی در 
فیلم ترامبو نامزد دریافت جایزه بهترین بازیگر نقش اول 

مرد در هشتاد و هشتمین دوره جوایز اسکار شده است.
وی همچنیــن عــلاوه بــر نقش آفرینــی، کارگردانی، 
نویسندگی و تهیه کنندگی فیلم خود با نام آخرین شانس که محصول سال ۱999 است را بر عهده داشته و از آن به 
بعد کارگردانی قسمت های مختلف چند سریال را نیز انجام داده که از آن جمله می توان به کارگردانی هفت قسمت 
از ســریال دنیای مالکوم و سه قسمت برکینگ بد اشاره کرد. از دیگر فیلم های وی می توان به نجات سرباز رایان، 
آرگو، میس سان شاین کوچولو و راندن اشاره نمود. برایان کرانستون در ۷ مارس ۱9۵6 در کانوگا پارک )قسمتی 
از شهر لس آنجلس( متولد شد. مادرش، اودری، هنرپیشه رادیو و پدرش جوزف، بازیگر و تهیه کننده هالیوود بود. 
برایان فرزند میانی از ۳ فرزند خانواده خویش اســت. وی از طرف پدری وی از نســل اتریشی - یهودی - آلمانی - 
ایرلندی بوده در حالی که از طرف مادری، پدربزرگ و مادربزرگ هایش از مهاجران آلمانی هســتند. »هم مادرم و 
هم پدرم آدم های ناتوانی بودند و بخاطر همین، توانایی اجرای نقش والدین را نداشتند. بخاطر ناتوانی آن ها ما خانه 
خود را که در رهن بود از دست دادیم و از آنجا مارا بیرون انداختند.« برایان تقریباً نزد پدربزرگ و مادربزرگش در 

مزرعه بزرگ شد و کار کشاورزی نیز کرده است

فرهنگ

یکی از شرکت های دانش بنیان با تولید راکتورهای شیمیایی 
زمینه ای را برای رفع نیازهای موجود در صنایع داروســازی، 
شیمیایی، پزشکی، گیاهان دارویی، صنایع غذایی و ... فراهم 
کرده است.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از معاونت علمی، 
فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری، خسرو ملک 
خسروی، مدیر عامل شــرکت دانش بنیان کیهان تجهیزات، 
گفت: ساخت دستگاه های مواد اولیه دارویی زمینه تحقیقاتی 
ما اســت. این دســتگاه ها قادر به تولید مواد اولیه دارویی در 
حجم هایی از یک لیتر تا ۵۰ لیتر هستند.وی، دستگاه اسپری 
درایر )Spray Dryer( یا خشک کننده افشانه ای را از محصولات 
این شــرکت عنوان کرد و گفت: خشک کردن پاششی نوعی 
کاهش رطوبت مواد اســت که برای تهیه گرانول ها و یا ذرات 
ریز به وســیله اسپری کردن مواد و مجاورت آنها با یک عامل گازی شکل داغ عمل می کند. خشک کننده ها در 
صنایع مختلفی چون صنایع غذایی و دارویی و صنایع آرایشی و بهداشتی و شوینده ها کاربرد دارند.مدیر عامل 
این شرکت دانش بنیان، راکتورهای شیمیایی)Chemical reactor( که به آن پایلوت راکتور نیز می گویند را از دیگر 
دســتاوردهای این شرکت ذکر کرد و گفت: این راکتور در حجم های مختلف از جنس شیشه پیرکس مقاوم به 
دما و حلال های شیمیایی ساخته شده است که برای انجام واکنش هایی چون سنتز، پلیمریزاسیون، تیتراسیون و 
تقطیر به کار می رود.ملک خسروی، سادگی و در دسترس بودن اجزای تشکیل دهنده را از مهمترین ویژگی های 
این راکتور عنوان و خاطرنشــان کرد: این دســتگاه نسبت به نمونه مشابه خارجی دارای قیمت بسیار پایین تر 
و تنوع بیشــتر در حجم و اندازه است.وی تصریح کرد: تقطیر و رفلاکس در یک دستگاه، استفاده از پنج حجم 
متفاوت راکتور با یک دســتگاه، اســتفاده از دو روش گرمایی راکتور با یک دستگاه، شست و شوی آسان تمام 
اجزاء، استفاده از قطعات الکترونیکی و مکانیکی با استاندارد های اروپا و نگهداری خلاء در حین کارکرد از دیگر 

مزایای این دستگاه به شمار می رود.

دستاورد دانش بنیان ها؛

ساخت راکتورهای شیمیایی برای تولید مواد اولیه دارویی
کشف ماده ای که نیاز به لیتیوم 

را برای باتری کاهش می دهد
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حسان حاج صفی ممکن است امشب در داربی حساس یونان برای نخستین بار در این فصل مورد استفاده قرار گیرد. به گزارش ایسنا، دو تیم آاک آتن و 
پاناتینایکوس امشب در داربی فوتبال یونان برابر هم قرار خواهند گرفت. احسان حاج صفی که از ابتدای فصل فرصت بازی پیدا نکرده، احتمالا برای اولین 
بار در این فصل به کار گرفته می شود و در این دیدار حساس تیمش را همراهی کند.  ماتیاس آلمیدا سرمربی آرژانتینی اعتقاد خاصی به احسان حاج صفی 
دارد و حتی تمدید قرارداد بازیکن ایرانی با آ.ا.ک آتن نیز به خاطر این مربی بود ولی معلوم نیست چرا در این فصل او هیچ فرصت بازی به حاج صفی نداده 
و حتی او را در فهرست اروپایی تیمش نیز قرار نداد که برای رسانه های یونانی نیز عجیب بوده است.  سایت رادیو ورزش یونان نوشت ممکن است نیمکت 
نشینی حاج صفی به خاطر اعتقاد این مربی به او برای بازی های بزرگ باشد و در نهایت امشب )یکشنبه( شاهد اولین حضور بازیکن ایرانی در زمین باشیم.

پعلاوه بر حاج صفی، استاوروس پلیوس نیز در پست مدافع سمت چپ توپ می زند و تاکنون این مدافع یونانی در بازی های آ.ا.ک در زمین قرار گرفته است 
و در ۵ بازی یک گل و یک پاس گل ثبت کرده است.

رونمایی از حاج صفی در داربی؟

ورزشی

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی، صبح ایران
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X8 دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X8 شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X8 با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰8 برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹88 فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰8(، قصه های وقت خواب )۲۰۰8(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴8۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱8 و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱8 جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد
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